



■ الغرفة العربية اليونانية تنظّر لقاء العمل "مصر اليونان"

الملاحة وسياسة الجزر اليونانية إيونيس بلاكيوتاكيس، مستعرضا دور الوزارة في تطوير هذا القطاع وجهود الحكومة اليونانية، وواقع التعاون المصري – اليوناني في هذا القطاع. أما الجلسة الثالثة فجرى خلالها استعراض أهمية موضوع الأمن الغذائي وأثاره على الكثير من الشعوب، وضرورة تطوير التعاون في مجال المنتجات الزراعية والصناعات الغذائية وما يتصل بهذا القطاع من خدمات ومجالات غذاء أخرى.

أما الجلسة الرابعة والأخيرة فجرى خلالها التطرّق إلى واقع الاستثمارات المتبادلة والقائمة بين مصر واليونان والاستثمارات العربية عموما في اليونان. وجرى التأكيد على وجوب فتح آفاق أوسع للتعاون وفي زيادة التبادلات الاستثمارية، وقدمت في هذه الجلسة شركة اتحاد المقاولين (CCC) مبادرة بتأسيس شركة خاصة في مصر لرواد الأعمال من الشباب تعتنى بأفكارهم وتقدّم لهم الدعم لتطوير أعمالهم. بعد ذلك عقدت اللقاءات الثنائية بين الجانبين.

المصدر (الغرفة العربية اليونانية للتجارة والتنمية، بتصرف)

نظمت الغرفة العربية اليونانية لقاء العمل "مصر اليونان"، بمشاركة أكثر من 50 رجل أعمال وممثلين عن الشركات المصرية وأكثر من 75 من رجال الأعمال ممثلو الشركات اليونانية.

قدّم لهذه الفعالية أمين عام الغرفة رشاد مبجر، وتلا ذلك كلمتين ترحيبيتين من جانب رئيس مجلس إدارة الغرفة العربية اليونانية خاريس جيرونيكولاس، ونائب رئيس الموارد البشرية في شركة اتحاد المقاولين (CCC). ثم تحدّث ضيفي الشرف سفير جمهورية مصر العربية لدى اليونان إسماعيل خيرت، ونائب وزير البيئة والطاقة اليوناني جورج أميراس. وتطرّق كل من خيرت وأميراس في كلمتهما إلى العلاقات الإيجابية والاستراتيجية والتعاون المثمر بين مصر واليونان.

وعقد في إطار "لقاء العمل" 4 جلسات عمل، تناولت الجلسة الأولى مشروع الربط الكهربائي بين البلدين ودور القطاع الخاص وخبرات البلدين في الطاقة المتجددة. في حين تناولت جلسة العمل الثانية موضوع الملاحة والموانئ وأحواض صيانة بناء السفن وآفاق التعاون بين الجانبين، وقد قدّم لها المتحدث الرئيسي معالي وزير

■ Arab Hellenic Chamber Organizes the Business Meeting "Egypt Greece"

The Arab Hellenic Chamber organized the business meeting "Egypt Greece", with the participation of more than 50 businessmen and representatives of Egyptian companies, and more than 75 businessmen representing Greek companies.

This event was presented by the Chamber's Secretary-General Rashad Mubjar, followed by two welcoming speeches by the Chairman of the Board of Directors of the Arab-Hellenic Chamber, Haris Geronikolas, and the Vice President of Human Resources in the Consolidated Contractors Company (CCC). Then the two guests of honor spoke with the Ambassador of the Arab Republic of Egypt to Greece, Ismail Khairat, and the Greek Deputy Minister of Environment and Energy, George Ameras. In their speech, Khairat and Ameras touched on the positive and strategic relations and fruitful cooperation between Egypt and Greece.

Within the framework of the "Working Meeting", 4 working sessions were held. The first session dealt with the electrical interconnection project between the two countries, the role of the private sector and the two countries' experiences in renewable energy. While the second working session dealt with the issue of navigation, ports, shipyards

and prospects for cooperation between the two sides, the main speaker presented it to His Excellency the Minister of Navigation and Policy of the Greek Islands Ioannis Plakiotakis, he reviewed the ministry's role in developing this sector, the efforts of the Greek government, and the reality of Egyptian-Greek cooperation in this sector. As for the third session, the importance of the issue of food security and its effects on many peoples, and the need to develop cooperation in the field of agricultural products and food industries and related services and other food fields, was reviewed.

As for the fourth and final session, the reality of mutual investments between Egypt and Greece and Arab investments in general in Greece was discussed. Emphasis was placed on the necessity of opening wider horizons for cooperation and increasing investment exchanges. In this session, the Consolidated Contractors Company (CCC) presented an initiative to establish a private company in Egypt for young entrepreneurs that would take care of their ideas and provide them with support to develop their businesses. After that, bilateral meetings were held between the two sides.

Source (Arab - Hellenic Chamber of Commerce & Development, edited)

■ شاهين علي شاهين يزور الكويت ويسلم الدعوات للمنتدى العربي - البرازيلي



زار المستشار الإقليمي للغرفة العربية - البرازيلية لدى دول مجلس التعاون الخليجي والعراق واليمن، شاهين علي شاهين، دولة الكويت حيث التقى كل من وزير التجارة والصناعة فهد الشريعان، ورئيس غرفة تجارة وصناعة الكويت محمد جاسم الصقر، ورئيس الهيئة العامة لشؤون الزراعة في الكويت محمد داود الأحمد.

وسلم شاهين علي شاهين الشخصيات التي التقاها، الدعوة للمشاركة في المنتدى الاقتصادي العربي البرازيلي والذي سيعقد يوم 4 يوليو (تموز) القادم في مدينة سان باولو البرازيلية تحت رعاية الرئيس البرازيلي وبحضور عدد كبير من الوزراء وكبار الشخصيات وأصحاب الأعمال من الجانبين. كما جرى خلال اللقاءات الثلاثة استعراض آفاق التعاون التجاري والاقتصادي بين الكويت والبرازيل والدول العربية، والفرص المتاحة للتعاون بين القطاع الخاص في كلا الجانبين.

وجرى التأكيد خلال اللقاءات على أهمية أن تساهم الزيارات المتبادلة في فتح مجالات جديدة للتعاون بين الشركات الكويتية والبرازيلية في مجالات متنوعة. مع التشديد على أن الكويت والبرازيل تربطهما علاقات وثيقة، وأن البرازيل تعتبر من الوجهات المميزة للاستثمارات الكويتية، حيث يوجد بها استثمارات ناجحة في قطاعات مختلفة. كما تم التشديد على اهتمام أصحاب الأعمال والمستثمرين بالتعرف على الفرص المتاحة للاستثمار في البرازيل.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

■ Shaheen Ali Shaheen Visits Kuwait and Delivers Invitations to the Arab-Brazilian Forum

The regional advisor of the Arab-Brazilian Chamber to the Gulf Cooperation Council, Iraq and Yemen, Shaheen Ali Shaheen, visited the State of Kuwait, where he met with the Minister of Commerce and Industry Fahd Al-Shariaan, the President of the Kuwait Chamber of Commerce and Industry Muhammad Jassim Al-Saqer, and the President of the Public Authority for Agricultural Affairs in Kuwait Muhammad Daoud Al-Ahmad.

Shaheen Ali Shaheen handed over to the personalities he met with an invitation to participate in the Arab-Brazilian Economic Forum, which will be held next July 4 in the Brazilian city of San Paulo under the auspices of the Brazilian President and in the presence of a large number of ministers, dignitaries and business owners from both sides.

During the three meetings, they reviewed the prospects for trade and economic cooperation between Kuwait, Brazil and the Arab countries, and the opportunities available for cooperation between the private sector on both sides.

During the meetings, it was stressed the importance that the mutual visits contribute to opening new areas of cooperation between Kuwaiti and Brazilian companies in various fields. Emphasizing that Kuwait and Brazil have close relations, and that Brazil is one of the distinguished destinations for Kuwaiti investments, as there are successful investments in various sectors. The interest of business owners and investors to learn about investment opportunities in Brazil was also stressed.

Source (Union of Arab Chambers)